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UNITAT
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ÒRGAN
COMISSIÓ DE PATRIMONI, RECURSOS HUMANS, TÈCNICS I SEGURETAT
CIUTADANA

TIPUS
MOCIÓN

ASSUMPTE
IMPLANTACIÓ DE LA ZBE

MOCIÓ QUE PRESENTA EL REGIDOR GIUSEPPE GREZZI, EN NOM PROPI I

DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, A LA COMISSIÓ DE PATRIMONI,

RECURSOS HUMANS, TÈCNICS I SEGURETAT CIUTADANA. MARÇ 2024

ASSUMPTE: MOCIÓ IMPLANTACIÓ DE LA ZBE

 

La nostra ciutat encara està arreplegant els fruits de la millora tan notable de la ciutat, com

es pot comprovar quasi cada dia per les opinions molts positives d'experts internacionals de

prestigi i els nombrosos reconeixement rebuts. Per això, València ha de liderar, com a Capital

Verda Europea, la reducció de la contaminació i les emissions prenent la davantera entre totes les

ciutats espanyoles i europees. A més a més, ara mateix és una de les ciutats Missions, que ha

rebut el guardó de ciutat compromesa amb la reducció de les emissions i els contaminants per a

2030 en un 80%. Però la trista realitat és que el Govern municipal no sols no proposa mesures per

anar més enllà, per estar preparats per exemple per aplicar la nova Directiva sobre Qualitat de

l'Aire quan d'ací a poc entre en vigor, sinó que pràcticament està anant en sentit contrari.

 

En la legislatura passada l'ho vam posar , amb 10 milions de fonsblanc i en botella

europeus per la implantació de la ZBE per la posada en marxa de tots els sistemes tecnològics,

però també per a la comunicació de la seua implantació progressiva que nosaltres sí que teníem

previst fer en temps i forma. I més important, amb tota la implicació ciutadana, acordant les

fórmules més adequades per l'objectiu fonamental de millorar la qualitat de l'aire i l'eficiència

econòmica i energètica de València.
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No obstant això, lluny de complir els compromisos adquirits a nivell europeu i la Llei

Estatal de Canvi Climàtic i Transició Energètica, que obliga a les ciutats de més de 50.000

habitants a declarar una ZBE, el que s'ha buscat és un subterfugi improvisat per eixir del pas una

vegada el Defensor del Pueblo havia iniciat una investigació. Un expedient obert a 33 municipis

de tota Espanya per la no posada en marxa de les ZBEs, entre els quals està també la ciutat de

València, que està investigada per donar marxa enrere en les mesures per a reduir el trànsit

motoritzat i les emissions de contaminats i gassos d'efecte hivernacle. Un estiró d'orelles que està

deixant en mal lloc a la nostra ciutat i que perjudica greument la salut de les persones, altra

demostració del poc o nul compromís que té aquest govern per la qualitat de l'aire i de vida de

València.

 

Quin ha estat aleshores la gran idea del govern? Doncs, transformar l'APR en una ZBE,

admetent en el fons que les mesures impulsades en els darrers anys de reducció del trànsit a

Ciutat Vella han estat positives. Tan positives que l'APR que la senyora Catalá havia promés

eliminar, segons es pot llegir en el seu programa electoral, ara s'utilitza per crear una Zona de

Baixes Emissions. Una ZBE que, no obstant, és  perquè les càmeres i el reglamentun fake

establert no estan pensats per tindre la funció de controlar si els vehicles són més o menys

contaminats; a més a més no hi ha sensors per mesurar la contaminació de l'aire. Perquè amb

l'increment del trànsit que ja han fomentat en l'APR, en tot el Centre Històric i més enllà, la

ciutadania no tindrà informació detallada de l'aire cada vegada més contaminada que respira. Per

això, declarar com a ZBE un entorn en el qual no es pot mesurar l'evolució de la qualitat de l'aire

abans i després de la mesura és un frau a la ciutadania i a l'esperit de la llei. I si s'afegeix el fet

que durant més de tres mesos s'ha deixat de sancionar els infractors de l'APR, segons ha admés el

mateix regidor de trànsit, tenim el quadre complet de l'engany que està perpetrant el govern

municipal.

Un engany que, com hem comentat, està investigant el Defensor del Pueblo, que ha decidit

ampliar la investigació a l'apagada de les càmeres perpetrat pel senyor Carbonell, tal com ens ha

confirmat la Institució a la denúncia que hem presentat des del GM Compromís.
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Per tot això,

 

PROPOSTA D'ACORD

 

En el termini de 2 mesos el govern municipal presente a esta Comissió una proposta

d'implantació de la ZBE i de la preceptiva Ordenança, segons el Pla presentat davant del

Ministeri que va motivar el finançament dels Fons NextGenerationEU  


